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Geachte leden van de vaste commissie, 
 
Op 13 februari voert u een Commissiedebat over de langdurige zorg met 

staatssecretaris Maeijer. Wij waarderen het dat de staatssecretaris zich de 
afgelopen maanden persoonlijk heeft verdiept in de gehandicaptenzorg, 
onder meer via werkbezoeken en gesprekken met ervaringsdeskundigen. U 

gaat met haar in gesprek over een groot aantal onderwerpen en documenten. 
Met deze brief vraagt de VGN uw aandacht voor drie onderwerpen die 
momenteel van groot belang zijn voor het goed functioneren van de 

gehandicaptenzorg in Nederland: 

• De complexe zorg 

• De arbeidsmarkt 

• Verduurzaming van de zorg 
 

De complexe zorg 
De zorg voor mensen met een complexe zorgvraag staat onder grote druk. 
Hier is eind januari aandacht aan besteed door onder meer De Groene, 

Trouw, de Volkskrant en het NOS journaal, mede naar aanleiding van een 
onderzoek door onderzoekscollectief Spit. Vanuit uw Kamer zijn hierover 
vragen gesteld door de leden Bevers, Dobbe en Bikker. Op de VGN-website 
vindt u een overzicht van de problematiek en de publiciteit met een tijdlijn.  

 
De leden van de VGN ervaren een toenemende spanning tussen enerzijds de 
steeds intensievere zorgvragen van een groeiend aantal mensen met een 

zorgpakket VG7 en anderzijds de toenemende schaarste op de arbeidsmarkt, 
een tekortschietende zorgbekostiging en het ontbreken van de ruimte voor de 
benodigde toekomstgerichte investeringen. 

 
We werken met steun van het ministerie van VWS op verschillende manieren 
hard aan het vergroten van de kennis en expertise voor deze doelgroep, 

onder meer door het opbouwen van een kennisinfrastructuur en door het 
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uitwisselen en leren van goede voorbeelden. Ook hebben we met de 
staatssecretaris, Ieder(in) en ZN bestuurlijke afspraken gemaakt over het 

verbeteren van de complexe zorg, afspraken die verder gaan dan alleen 
financiële vraagstukken, want de uitdagingen waar we voor staan, gaan over 
meer dan alleen geld. 

 
We zijn intensief bezig met het werven en opleiden van voldoende personeel. 
Het lukt ons met name bij deze doelgroep echter niet om voldoende 

medewerkers in loondienst te krijgen waardoor noodgedwongen een beroep 
moet worden gedaan op duur tijdelijk personeel. Deze zorg is voor 
zorgaanbieders structureel verlieslijdend. Mede hierdoor staan de totale 

resultaten in onze sector onder druk en worden noodzakelijke investeringen 
uitgesteld. Deze situatie is niet houdbaar. 
 

De inhoudelijke transformatie die nodig is, staat voor ons centraal. Maar 
passende bekostiging is een cruciale randvoorwaarde. Zolang niet aan deze 
randvoorwaarde is voldaan, is het onmogelijk de benodigde andere stappen 
te zetten. Voor 2025 heeft een tijdelijke aanpassing plaatsgevonden waarbij 

het tarief VG7 met 6,2% is opgehoogd (en de tijdelijke ophoging van het 
budget met 40 miljoen euro in 2023 en 2024 is vervallen). Deze aanpassing 
loopt vooruit op de resultaten van een kostenonderzoek door de NZa dat per 

1 januari 2026 voor nieuwe tarieven zal zorgen. We benadrukken dat de 
ophoging met 6,2% geen ‘kwaliteitsimpuls’ is, maar een aanpassing van het 
tarief om dit beter te laten aansluiten bij de feitelijk gemaakte kosten in 2022. 

In eerder onderzoek van het bureau HHM in opdracht van de NZa is overigens 
aangegeven dat het tarief met 17-20% tekort zou schieten, met de 
aantekening daarbij dat het percentage moeilijk exact te bepalen is.  

 
Het grote verschil tussen de 6,2% (voor 2025) en de 17-20% (die volgens het 
onderzoek nodig is) is mogelijk ook een illustratie van het feit dat binnen de 

doelgroep VG7 sprake is van grote onderlinge verschillen. Daarom is het 
belangrijk dat we kijken naar de mogelijkheid van differentiatie binnen het 
tarief voor VG7. Met VWS, ZN en de NZa vindt constructief overleg plaats over 
een splitsing van het tarief in VG7-basis en VG7-plus. In een ambitieus 

tijdschema is het mogelijk deze differentiatie al in 2026 te laten ingaan. Dit 
vraagt om urgentie en blijvend commitment bij alle betrokken partijen. 
 

We maken ons grote zorgen over de tariefkortingen die vanaf 1 januari 2026 
in de VWS-begroting zijn opgenomen in verband met behandeling, meerjarig 
contracteren en digitalisering en over de voorziene kostenstijging door de 

inzet van gedetacheerden en het wegvallen van het stagefonds. Door deze 
maatregelen zal bijna de helft van de tariefstijging van 6,2% weer verdampen.   
 

https://puc.overheid.nl/nza/doc/PUC_657058_22/1/
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Onze oproep: 

• Zorg voor echt kostendekkende tarieven zodat onze leden goede zorg 

kunnen leveren en kunnen investeren in personeel, deskundigheid en 
huisvesting. 

• Faciliteer de splitsing per 1 januari 2026 in VG7-basis en VG7-plus in de 
regelgeving, zodat we betere zorg op maat kunnen bieden. 

• Schrap de geplande 157 mln aan bezuinigingen op meerjarenafspraken, 
behandeling en digitalisering die vanaf 2026 zijn ingeboekt en voorkom 
gedwongen kostenstijgingen door de inzet van gedetacheerden en het 
wegvallen van het stagefonds. Deze zullen de problematiek alleen maar 

verergeren.  
 
De arbeidsmarkt 

De gehandicaptenzorg staat voor grote uitdagingen op het gebied van de 
arbeidsmarkt. Ter voorbereiding op uw commissiedebat arbeidsmarkt zorg 
van 19 december zonden we u een overzicht van onze zorgen en de manier 

waarop de aanbieders van gehandicaptenzorg die het hoofd bieden. 
 
De nieuwste prognose is dat het personeelstekort in de gehandicaptenzorg 
toeneemt tot 33.400 werknemers in 2034. Daarom investeren werkgevers 

veel in het opleiden van zorgprofessionals, zowel ten behoeve van nieuwe 
instroom als voor de scholing van zorgprofessionals in het gebruik van nieuwe 
technologische en sociale innovaties.  

 
Tot onze schrik heeft het kabinet echter besloten de subsidieregelingen voor 
het Stagefonds Zorg en SectorPlanPlus te beëindigen. Dit zijn voor de 

gehandicaptenzorg onmisbare bronnen van financiering om de (aankomende) 
zorgprofessionals aantoonbaar bekwaam en inzetbaar te krijgen en te 
houden. Door dit voornemen valt 122 miljoen euro weg voor de totale sector 

Zorg en Welzijn, een substantieel deel daarvan raakt de gehandicaptenzorg. 
Een alternatief is niet in zicht. Hiermee wordt het paard achter de wagen 
gespannen: zonder opleiding geen vakmensen, zonder vakmensen kan de 

gehandicaptenzorg niet bieden wat cliënten nodig hebben.  
 
Onze oproep:  

• Zorg voor structurele en voldoende financiering van (flexibele) opleidingen 

en werkbegeleiding van studenten en laat de sector meedenken over de 
vormgeving van de daarvoor noodzakelijke regelingen. 

 
 

 
  

https://www.vgn.nl/nieuws/arbeidsmarktbeleid-onmogelijke-opdracht
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Verduurzaming van de zorg 
De gehandicaptenzorg moet en wil verduurzamen. Met veel ambitie werken 

we aan het realiseren van de doelen uit de Green Deal. We investeren in 
duurzaam vastgoed, werken aan gezonde voeding, verminderen het gebruik 
van grondstoffen en zorgen voor minder afval. Dit leidt uiteindelijk tot betere 

zorg en vermindert de impact op het milieu. 
 
Veel kunnen wij als sector zelf. Het vraagt van ons een cultuurverandering, 

anders denken over zorg en milieu. Daarnaast vergt het investeringen, 
duidelijke wet- en regelgeving en stimulering van nieuwe initiatieven. De 
kosten gaan namelijk voor de baten uit: 

• Er moet meer geïnvesteerd worden in schaalbare innovaties. Subsidie -
regelingen vanuit de GreenDeal zijn recent gekort. Gezien de budgettaire 
krapte in de zorg is het echter niet mogelijk om de doelstellingen uit de 
GreenDeal te realiseren zonder een breed investeringspakket. Bij de 

vormgeving van dit pakket moet een koppeling worden gelegd tussen de 
Green Deal en het Concept Klimaatplan 2025-2035 van het kabinet. 

• Zonder voldoende en structurele financiering voor de verduurzaming van 
de gebouwde omgeving zijn de klimaatdoelen voor ons niet haalbaar. De 

Normatieve huisvestingscomponent (NHC), waarmee vastgoed in de 
langdurige zorg wordt bekostigd, moet daarom per 1 januari 2026 door de 
NZa worden aangepast op basis van de doelen uit het Klimaatakkoord, het 

Klimaatplan en de Green Deal. 

• Voor de verantwoording van verschillende duurzaamheidswetgevingen zijn 
de administratieve lasten onevenredig hoog. Harmonisatie van deze 
regelgeving is daarom een essentieel onderdeel van de Green Deal. Het 

verzoek is om dit te realiseren samen met de relevante ministeries.1 

• In de voorrangsregeling voor netcongestie krijgen woningbouwprojecten 
voorrang, maar vallen woonzorgprojecten buiten deze voorrangspositie  
terwijl we deze wel duurzaam en gasloos moeten bouwen.  

 
Onze oproep: 

• Draai de bezuinigingen op de Green Deal subsidies terug. 

• Herijk de NHC op het investeringsniveau voor duurzame gebouwen. 

• Harmoniseer en vereenvoudig de duurzaamheidsverantwoording. 

• Geef woonzorgprojecten dezelfde status als woningbouwprojecten bij de 
voorrangsregels rond de toegang tot het stroomnetwerk (netcongestie).  

 

 

1 VWS, KGG, Economische Zaken, Binnenlandse Zaken en VRO. 

 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/10/24/kabinet-deelt-toekomstig-klimaatbeleid-en-bereidt-alternatieve-maatregelen-naar-2030-voor
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Uiteraard zijn we van harte bereid een nadere toelichting op deze brief te 
geven of andere vragen te beantwoorden. Daarvoor kunt u contact opnemen 

met Stijn Verbruggen, coördinator Public Affairs, via sverbruggen@vgn.nl of 
06-15 86 20 82.  
 

Wij wensen u een vruchtbaar debat met de staatssecretaris. Twee miljoen 
mensen met een beperking en bijna tweehonderdduizend medewerkers in de 
gehandicaptenzorg rekenen op u. 

 
Met vriendelijke groet, 
 

 
 
Theo van Uum  

Directeur  
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